

同學學習心得分享

Sharing of Learning Experience by Students



孔彥融同學（護理 / 一）
HUNG Yin Yung (NURS / 1)

難忘初體驗：為獨居老人清理花園

在服務學習中我還作出很多次嘗試，例如鋸竹、甚至與組員們一起到斜坡清理疏水道的枯葉及雜物。本來，大家都覺得害怕，擔心自己能否勝任，但是在大家的互相鼓勵、協作下，我們最終成功為婆婆清理花園後大部分的竹樹，改善她的生活環境。這些經歷不僅讓我成長，還激發了我對未來大學生活的熱情。同時，我也希望能夠持續參與服務學習活動，幫助那些需要幫助的人，並為社會做出貢獻。這些經歷將成為我大學生活中珍貴的回憶，並在未來的成長道路上指引我前進。我相信這些經驗將為我打開更多的機會，讓我成為一個更有能力和關懷他人的人。

學習目標 Objectives：

打破跨代隔膜，改善長者社交孤立
Bridge generation gaps and alleviate elderly isolation

Harmony and Integration:
A Tour of CUHK with Non-Chinese
Secondary School Students

The above activities allow me to develop a deeper understanding on other stakeholders in the society and a sense of belonging to Hong Kong. Through the service-learning project, I can fulfil my social responsibility and obligation. In my great eagerness to give the needy a helping hand, I hope that I can set up a social enterprise in the future. I know that even if I take a small step towards the improvement of the problems, it would still be influential to the whole.

學習目標 Objectives：

推動種族共融，共創和諧社會
Foster racial harmony and create a united society



顧梓銘同學（工商管理 / 一）
KU Tsz Ming (IBBA / 1)

服務學習計劃成果展

Service Learning Project Showcase

有受惠對象特意來信稱讚同學，對服務表現非常滿意。
One of the service recipients wrote a letter to praise our students and expressed her satisfaction with the service.

2023/24 學年的新生啟導課程中，超過 300 名一年級生在老師指導下，組成 40 支服務小隊親身為社會提供服務。服務小隊與 20 多間非牟利組織及學校合作，服務計劃內容廣泛而多元，涵蓋了環保、性別、精神健康等範疇。在課程的尾聲，書院舉辦服務學習展覽，各小隊需為服務計劃作總結，並向老師和同學分享是次學習成果。

During the College Induction Course of 2023/24 academic year, over 300 year-one students formed 40 service teams to carry out their service projects under teachers' guidance. Liaising with over 20 NGOs and schools, students provided a wide range of services, ranging from environmental protection, gender issues, to mental wellness. In the end of course, the College held a showcase for all teams to summarise their service-learning projects and share their learning experiences with teachers and students.



香港中文大學 和聲書院
Professor Lo Hoi Shue, Suzanne
您好！我要讚 閣下帶領得好！
貴 老師們能遵循
特首 李家超先生在施政報告中
提的“要為市民做實事”的精神，
竭誠為弱勢社群及長者服務，求
做到盡善盡美。
今天
到來探訪我，他們好有愛心及耐
心，問問我，教我使用手機，給我很多好的時
間，這是最難能可貴的，給予我不少力量，
讓我能活到老，學到老，晚年生活多姿多
彩，是外甥無任好，謝謝老師們！又予我豐富
的禮物，他們做得很好！多謝！
要讚！ 魏曉儀
八旬市民 陳太